
Passen els anys amb

Vila de Capellades

Publicació especial
de final d'any.

També passen els anys per a Vila de Capellades, i
això ens omple d'orgull, confiança i ganes de seguir
invertint en esforç i dedicació per a millorar i canviar
les coses que calgui.

Transcorre el temps amb més enegia que mai, nova
gent que s'ofereix, ajuda, proposa i treballa de valent.
Seguim al peu del canó, organitzant actes, presentant
desenes de mocions, realitzant propostes, i defensant
la institució no com un lloc on assumir poder sinó
una eina de treball comú per a tothom.

Un treball que seguim i i seguirem enfocant cap al
jovent, les entitats, la cultura, els serveis, i tots els
veïns i veïnes de la vila. Seguim insistint un
any més amb tots i totes vosaltres.

Gràcies i fins aviat!
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Qui no vol fer les coses, busca excuses. Qui les vol fer, troba els mitjans.

Bon any
2011



om ja tots sabeu enguany
no gaudim de Piscina a
l'hivern. Per què? La crisis

ens diuen. En part es cert però tant
sols en part, perquè com sinó s'explica
que mentre retallen en alguns serveis
(ara) se n'assumien d'altres (uns anys
abans), i tot essent conscients que
com Ajuntament no ens pertocaven
i que a més ens suposaven un
augment notable en el nostre
pressupost. Aquest doncs, és també
un motiu més pel que no disposem
de piscina durant l'hivern.

Ara bé, la decisió de tancament ha
estat pressa per l'actual Junta de
Govern (formada per 6 regidors de
CiU) incomplint així, un cop més,
un acord de Ple (del 30 de setembre
de 2009) que va ser votat i aprovat

per unanimitat (CiU inclosa), el qual
deia: continuar i millorar la línia de
treball i col·laboració conjunts entre
govern i oposició de cara a properes
revisions de funcionament, horaris i
quotes. Lluny d’això, durant aquest
últim any, l’equip de govern ha deixat
morir la piscina d’hivern, sense buscar
amb la resta de partits el poder
millorar-ne el funcionament, i
anunciant el seu tancament durant
la primera quinzena de juliol de 2010.
Immediatament, a mitjans de juliol,
des de VdC-CUP vàrem presentar
una moció per tal que la ciutadania
decidís sobre si cal mantenir oberta
o tancada la piscina d’hivern. La
sorpresa i indignació va arribar quan
CiU no la va incloure en el ple
posterior i a més, va mostrar
clarament la intenció de no fer-ho
en un futur.

La  re spos ta  de  VdC-CUP,
conjuntament amb la resta de forces
de l'oposició (ERC i PSC), va ser
clara i ferma: convocar un ple
monogràfic extraordinari des de

l'oposició, en el que s’incloïa la moció
per dur a terme una consulta popular
pel tancament de la piscina i una altre
moció on es deixava palès el rebuig
a l'actuació de l'actual equip de
govern en el desenvolupament
d’aquest afer. Aquest Ple es va
realitzar el passat 18 d'octubre i no
cal dir que va ser un Ple tens, on les
dues mocions presentades van ser
aprovades per majoria. Així doncs,
l’equip de govern es veia obligat a
tirar endavant un debat obert a tota
la ciutadania, debat que acabaria amb
una consulta popular a finals del mes
d’octubre, per determinar el futur de
la piscina d’hivern. Podeu trobar una
explicació més extensa del Ple en la
nostra web en la secció de Plens al
carrer, i les mocions aprovades en la
secció de mocions.

CiU ens demostra dia a dia
poca valentia per cedir la
paraula a veïns i veïnes.

LA PISCINA D'HIVERN.
TANCAMENT INTRANSIGENT I POR



Ara bé, malgrat es tiressin endavant
les mocions presentades, des de
l'equip de govern ja se'ns va deixar
clar que no tenien cap intenció de
tirar endavant la consulta, refermant
la seva postura de tancar la piscina
durant l’hivern. La seva excusa és que
legalment no es pot dur a terme una
consulta popular que afecti a temes
pressupostaris i menys en un terminis
tant curts de temps, però és ben sabut
per tothom, que a altres poblacions
s’han dut a terme consultes semblants
sense autorització de l’administració
central (l’últim exemple el tenim a
Capellades mateix, quan es va decidir
el nom de la biblioteca municipal).
Per tant, queda clar que
aquesta resposta demostra una
vegada més la por de l’actual
equip de govern a l’hora de
donar la veu al poble,
despertant vells fantasmes del
passat.

Des de VdC-CUP no podem
deixar de sorprendre'ns de la
poca cultura democràtica que
demostra CiU, capaços
d’obviar un acord de Ple i no
executar-lo i demostrant poca
voluntat en fer consultes
populars a no ser que siguin
per coses de poc pes,
argumentant que la seva
ob l i gac ió  é s  p rendre
decisions. En definitiva,
obviant i menyspreant la
capacitat que tenen els
capelladins i capelladines de
participar del dia a dia i
esdevenir de la seva vila, dels
seus recursos i dels seus
serveis.

L'Ajuntament ha d'informar
a la ciutadania de quina es la
situació econòmica del nostre
ajuntament, de com s'ha
arribat fins aquí i què implica

ara estar com estem. També ha de
fer partícip a tothom de les decisions
a prendre i de quins serveis mantenir
i quins ajustar o eliminar. És cert que
cada força política té les seves línies
d'actuació, però quan un creu

veritablement en la democràcia
participativa, no ha de tenir por en
deixar que la ciutadania parli, no ha
de tenir por a informar-la, no ha de
tenir por a escoltar-la i tampoc ha de
tenir por a actuar en conseqüència.
VdC-CUP ho té clar i així ho defensa.
CiU ens demostra dia a dia poca
valentia per cedir la paraula a veïns
i veïnes, amb l'afegitó de fomentar i
potenciar la desafecció política,
arraconant el dret de decidir de
capelladins i capelladines, cridant-
los en grans campanyes tan sols un
cop cada quatre anys, amb l'únic
afany de captar vots, per oblidar-se
després qui els ha posat on estan.

L'Ajuntament ha
d'informar a la
ciutadania de quina es la
situació econòmica de la
institució, de com s'ha
arribat fins aquí i què
implica ara estar com
estem.



ecta final de la legislatura
i en conseqüència, hora
de fer valoracions. Ens

agradaria parlar positivament de
la salut cultural de la nostra petita
vila, però cal fer autocrítica i fer
una valoració que s’ajusti el més
possible a la realitat.  Comença a
ser notòria i preocupant la situació
d’abandonament en que es troben
les polítiques culturals i de lleure
de la regidoria de cultura i festes
que des de uns anys ençà es venen
projectant des de el consistori,
sempre excusades per la manca de
recursos o posant la crisi
econòmica com a teló de fons.
També caldria analitzar el perquè
de l’escassa participació de la so
cietat capelladina en quant a la
programació, difusió i realització

d’actes. Alhora, cal valorar positi
vament, i destacar per sobre de les
dificultats, la impagable i desinte
ressada tasca que les entitats han
portat ha terme en els darrers anys,
sense que això pugui suplir en cap
cas la tasca de la institució en
quant  a l  manteniment  i
potenciació de la cultura local i
nacional.

En els darrers anys hem hagut de
veure impotents com es suprimia
la Fira del Bolet, quan aquesta
començava a consolidar-se. La
castanyada o el carnestoltes direc
tament s’han suprimit del calen
dari. Entitats com La Miranda i
Capellades.net han desaparegut.

Des de fa uns pocs anys, i davant

l a  ev ident  dava l l ada  de
participació, d'organització i de
pressupost per a les festes, l'equip
de govern en una demostració
d'irresponsabilitat i de les poques
ganes i idees que tenen per a fer
unes festes pel poble i des del poble
ens ve oferint un model que molt
s'allunya de l'ideal de festes que
Capellades mereix. A tal l
d'exemple tenim la darrera festa

CULTURA I FESTES; DOS
CONCEPTES OBLIDATS

R Comença a ser notòria
i preocupant la situació
d’abandonament en que
es troben les polítiques
culturals.



de Sant Joan, diada nacional del
Països Catalans, que va demostrar
la deixadesa de l'equip de govern,
el qual es va limitar a amuntegar
les fustes per a la foguera i prou.
Ni cartells, ni acreditacions per a
agafar la flama, ni megafonia per
llegir el manifest, ni coca, ni mos
catell, ni tan sols líquid inflamable
per a encendre la foguera. Crisi
econòmica o desídia política?
El debat obert des de fa anys per
part de la ciutadania capelladina
sobre el model cultural i de festes
que volem i sobre la organització
i programació dels principals actes
de la Festa Major, sembla ser que
enguany ha arribat a la cresta de
l'onada impregnada per un surrea
lista tarannà per part de l'equip

de govern i la regidoria de festes.
  Durant els darrers anys hem estat
observant una manera de fer en
quant a la realització dels actes de
la Festa Major que comença a
preocupar-nos. Més enllà de la
quantitat i qualitat dels actes pro
posats, que podrien ser millora
bles, i de l'esforç desinteressat
d'alguns veïns i veïnes que parti
cipen col·laborant i potenciant la
cultura capelladina, cal que co
mencen a adonar-nos que model
cu l tura l  de sp l ega t ,  i  en
conseqüència, la Festa Major, és
insostenible.

 Enguany, i com es ve realitzant
des dels últims anys, la Festa Major
ha comptat amb un seguit de con
certs i actes els quals estan con
templats dins els pressupostos
aprovats per a aquestes dates. Fins
aquí tot correcte. El que ja no ens
sembla tan correcte és que tot i

pagar aquests actes amb
els diners públics, que
són de tots i totes les
capelladines, els beneficis
d'aquests vagin a parar a
mans pr ivades ,  en
comptes de retornar al
consistori. Per a dir-ho
més planer, l'ajuntament
ha pagat una sèrie de
despeses que es deriven
de la realització dels
concerts i els beneficis de
les barres se'ls  quedaran
per a persones individuals
o alguna que altra entitat,
que l'equip de govern a
decidit concedir a dit, és
a dir, sense proposar
públicament i sense de
manar res a canvi, amb
l'afegitó de la negació
d'igualtat d'oportunitats

a d’altres entitats que han demos
trat sobremanera la seva implicació
amb la cultura local i la Festa Ma
jor.

        Amb l'Ajuntament afectat
per una crisi econòmica galopant
i intervingut per un pla que ha de
sanejar els deutes pendents a costa
de retallar els serveis socials dels
veïns i veïnes, com demostra el
tancament de la piscina d’hivern,
no entenem com no es fa tot el
possible per recuperar part de la
inversió i les despeses que se'n
deriven, cosa que seria fàcilment
realitzable amb una planificació i
participació col·lectiva de forma
autogestionada i co-responsable.

      Altrament, el model que se’ns
està imposant no acaba en els ter
mes econòmics. El tarannà que
adopta l'equip de govern i la regi
doria de festes, està ajudant a po
tenciar un model de societat indi
vidualista, que participa i s'implica
en la cultura i en el poble moguts
per l'interès econòmic, sempre
que en treguin benefici, i que talla
de soca-rel la creativitat i la
participació, el treball voluntari i
la solidaritat, el benefici col·lectiu
i la auto-organització responsable
de la cultura capelladina i el seu
dia a dia.

Capelladins i capelladines  dispo
sades a participar activament pel
bé comú en tenim de sobres.
Una altra Festa Major és possible.
Un model social i cultural diferent
no només és possible sinó neces
sari. Només cal voluntat i valentia
política, conceptes que sembla ser
alguns han oblidat o directament
mai n'han tingut.

Quí no vol fer les coses,
busca excuses.
Quí les vol fer, troba els
mitjans.



actual situació de crisi
econòmica mundia l ,
resultat d’una nefasta

política financera portada a terme
per la banca i les grans multinacionals,
ha afectat greument l’economia dels
diferents governs del sistema
capitalista, còmplices de que s’hagi
arribat a aquesta situació. Els Països
Catalans estan patint especialment
la crisi, formant part d’aquest sistema
econòmic a través de l’Estat Espanyol.
Com a conseqüència, el govern de
Rodríguez Zapatero ha posat en
marxa un conjunt de mesures per
pal·liar l’actual crisi econòmica,
mesures que afecten negativament la
població amb un nivell de renda més
baixa. L’últim exemple n’és la recent
aprovada Reforma Laboral, que a
partir d’ara facilitarà el tancament
d’empreses, abarateix l’acomiadament
dels treballadors, dóna més poders
als empresaris, augmenta el risc
d’accidents laborals, redueix les

cotitzacions empresarials a la
Seguretat Social i potencia la
precarietat juvenil.

Com a resposta a aquestes polítiques
i a la Reforma Laboral, les diferents
organitzacions sindicals van convocar
una vaga general el passat 29 de
setembre, per tal de mostrar-hi la seva
disconformitat. Vila de Capellades –
Candidatura d’Unitat Popular, junt
amb la resta d’organitzacions de
l’Esquerra Independentista de
Capellades, va donar suport a aquesta
vaga i es va sumar a la mobilització
dels treballadors i treballadores de la
vila, mitjançant l’enganxada de
cartells i pancartes convocant la vaga,
la distribució de díptics informatius
per les empreses i l’entrega de cartes
als diferents comerços. També es va
entrar una moció per tal de fer
extensible aquest suport a la resta de
grups municipals i instar a que
l’Ajuntament de Capellades s’hi

adherís, moció que finalment no
prosperà, degut al inexplicable retard
del primer ple municipal després de
vacances.

A Capellades, igual que a la resta del
país, la vaga va ser seguida de forma
majoritària pels diferents treballadors
i treballadores en el sector industrial,
però lamentablement no va tenir el
mateix seguiment en el sector serveis.
Tot i així, valorem molt positivament
la jornada, en la que es va posar de
manifest el rebuig majoritari a les
actuals polítiques econòmiques,
jornada en la que el nivell de
consciència d’una part important de
la nostra classe s’ha vist reforçat.

Ara diuen que potser se'n convoca
una altre, i si és  així, podrem mesurar
altre cop si la consciència va creixent
en tots nosaltres, o si els que volen
que acceptem aquests retrocessos
socials se'n surten amb la seva.

UNA ALTRE VAGA GENERAL?

L'



uan resten 6 mesos per
a què els veïns i veïnes
de Capellades tornin a

ser cridats a les urnes per a escollir
i composar de nou el consistori,
a lgunes  forces  pol í t iques
comencen a preparar-se per allò
que tant bé saben fer: la campanya
electoral.  A diferència de la resta
de forces, VdC-CUP portem més
de quatre anys fent campanya.
Aquella que dura tot l’any i que
es concreta dia a dia. Aquella que
s’exposa amb el treball constant i
que esdevé una veu alternativa als
partits polítics tradicionals,
transformant la realitat local des
de la base.

Com ja vàrem fer fa quatre anys,
VdC-CUP es presentarà com a
agrupació d’electors, cridant a la
mobilització des d'un principi per
a poder concórrer als propers
comicis. Així doncs, serà necessària
la recollida de signatures per tal
de validar la nostra llista per les
properes eleccions. Tot i així, cal
recordar que VdC-CUP, tot i
presentar-se a Capellades com a
agrupació d’electors, forma part
de les Candidatures d’Unitat
Popular (CUP), un projecte polític
a nivell nacional format per
d i f e r e n t s  c a n d i d a t u r e s
independentistes i d’esquerres
d’arreu dels Països Catalans, que
de la mateixa manera que la
nostra, treballen des de l’àmbit
local per bastir un país més lliure
i més just. Des de les CUP
entenem que la política local és

l’àmbit més proper a la ciutadania
i que per tant, la construcció
nacional també s’ha de fer des dels
ajuntaments.

Durant aquest mes de desembre,
VdC-CUP a celebrat una
assemblea general amb tota la
militància, que donarà el tret de
sortida a la pre-campanya
electoral, que estarà marcada pel
contacte amb el poble a través de
diversos mecanismes de debat, per
tal de poder desenvolupar els eixos
bàsics del programa electoral amb
l’aportació del teixit social i
cultural de la vila. En aquesta
assemblea general també es
començarà a elaborar la llista que
VdC-CUP presentarà a les
properes eleccions i es
reforçaran els
diferents

grups de treball necessaris per
afrontar les properes eleccions.
Properament, s’informarà dels
diferents actes mitjançant cartells
i a través de la web, que
pròximament serà renovada, per
tal de guanyar en dinàmisme i
perquè sigui més propera a la
ciutadania.

CAP A LES ELECCIONS MUNICIPALS
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A diferència de la resta
de forces, VdC-CUP portem
més de quatre anys fent
campanya. Aquella que dura
tot l’any i que es concreta
dia a dia. Aquella que
s’exposa amb el treball
constant i que esdevé una
veu alternativa als partits
polítics tradicionals,
transformant la realitat local
des de la base.



a decisió que obliga la Generalitat a fer servir
el castellà com a llengua vehicular a les escoles
suposa un greu i perillós retrocés democràtic.

És una agressió sense precedents, després de més de 30
anys treballant, amb totes les mancances que imposa
l'actual marc jurídic i polític, per a la immersió
lingüística i dotar la llengua catalana de l’espai, el
respecte i el paper que mereix.

Davant de fets com aquests no podem romandre de
braços creuats. És per això que la Candidatura d’Unitat
Popular (CUP) convoca tota la ciutadania a denunciar
novament la imposició dels tribunals espanyols, i
reivindicar la independència dels Països Catalans com
l'única possibilitat per decidir lliurement el nostre futur,
i la forma d'organitzar la nostra societat, incloent el
nostre sistema educatiu.

PROU AGRESSIONS A LA
LLENGUA CATALANA!

La CUP convoca a la ciutadania a
mobilitzar-se contra la sentència del
Tribunal Suprem Espanyol.

L

Vila de Capellades també va convocar a la mobilització per
a rebutjar la sentència del Tribunal Suprem Espanyol.
Com a Capellades, multitud de gent de pobles i ciutats estan
sortint al carrer per a mostrar el seu rebuig.

Vila de Capellades reparteix prop de 9.000 € als veïns i veïnes
de la vila en el sorteig de Nadal.

Aquest any la sort ens ha esquitxat encara que
sigui de lluny. Prop de 9.000 € han tocat al
número que Vila de Capellades ha venut durant
aquests últims dos mesos i estem contents de
gaudir i compartir-ho amb tots i totes els que el
vareu comprar el nostre número en els seu
moment.

Cal recordar que per a cada butlleta
es poden cobrar 12€. Les persones
interessades poden anar a cobrar el
número a la cafeteria La Lliga només
pel matí.

Només ens queda desitjar-vos un bon

any i que entre tots i totes superem les males
èpoques que ens afecten. Així doncs, esperem
poder continuar donant alegries molts anys més.


